
 

 

 

PROTOKÓŁ NR III/2010 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W PACZKOWIE 

odbytej w dniu 20 grudnia 2010 r. 
 
 
 
 
 
 

Rada liczy 15 radnych. 

Na sesji obecnych było 15 radnych. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości uczestniczących w sesji załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1210, a zakończyła o godzinie 1323 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Paczkowie 
 

 

 



Do pkt.1. 

Z.K. Michael Przewodniczący Rady Miejskiej dokonał otwarcia sesji, stwierdził, że ustawowy 

skład rady wynosi w przypadku gminy Paczków 15 radnych. Następnie poinformował, że na sesji 

obecnych jest 15 radnych po czym stwierdził prawomocność obrad.  

Do pkt 2. 

Z.K. Michael na sekretarza obrad zaproponował Panią Eugenię Romańczyk - radną.  

Eugenia Romańczyk - wyraziła zgodę.  

Rada jednogłośnie wybrała Eugenię Romańczyk na sekretarza obrad. 

E. Romańczyk poinformowała, że protokoły z poprzednich sesji Rady Miejskiej nr I/10 z dnia 2 

grudnia 2010 r. i nr II/2010 z dnia 13 grudnia 2010 r. były wystawione do wglądu w biurze Rady 

Miejskiej i każdy radny mógł zapoznać się z ich treścią.  

Radny P. Tetłak zadał pytanie czy przed głosowaniem radni nie powinni zapoznać się z treścią 

protokołów? 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że każdy protokół jest do wglądu w biurze rady i 

każdy może zapoznać się z jego treścią. Ponadto poinformował, że on bardzo dokładnie 

przeczytał protokół i wszystkie dyskusje i głosowania są odnotowane. Jeżeli są wątpliwości to 

radny może się wstrzymać od głosowania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają uwagi do protokołu sesji nr I/10 

z dnia 2 grudnia 2010 r. ponieważ nie było uwag poddał go pod głosowanie.  

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 15 radnych  

przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się”  
protokół z sesji Rady Miejskiej nr I/2010 z 2.12.2010 r. 

został przyjęty 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy mają uwagi do protokołu sesji nr 

II/10 z dnia 13 grudnia 2010 r. ponieważ nie było uwag poddał go pod głosowanie.  

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 15 radnych  

przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się”  
protokół z sesji Rady Miejskiej nr II/2010 z 13.12.2010 r. 

został przyjęty 
Do pkt. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad oraz zatwierdzenie protokołów z poprzednich sesji. 

3. Odczytanie porządku obrad. 

 



4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2010 r.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Paczków  

z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 23 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na 2011 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2010. 

8. Interpelacje, zapytania radnych, wolne wnioski i informacje. 

9. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał odczytany porządek pod głosowanie  

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 15 radnych  

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  
porządek został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że pkt 3 obrad został zrealizowany. 

Do pkt 4 

Burmistrz B. Wyczałkowski przedstawił sprawozdanie z działalności między sesyjnej. 

Poinformował, że postanowił, nie proponować Radzie Miejskiej w Paczkowie zmian stawek 

podatkowych jeśli chodzi o: podatek od nieruchomości, od środków transportowych, opłaty 

targowej i od posiadania psów. Do celów obliczenia podatku rolnego postanowił przyjąć średnią 

cenę skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2010 r. czyli jest to kwota 37,64 zł. Dla 

celów obliczenia podatku leśnego postanowił przyjąć średnią cenę sprzedaży drewna obliczaną 

według średniej ceny drewna uzyskaną przez nadleśnictwa przez pierwsze trzy kwartały 2010 r., 

która wynosi 154 zł. za 1m3. Stawki te zostały ogłoszone przez Prezesa GUS dnia 20.10.2010 r. 

Czyli podatek rolny wzrośnie o około 10%, pozostałe podatki pozostają na poziomie obecnego 

roku. Poinformował, że wolny lokal mieszkalny przy ul. Narutowicza przeznaczył dla rodziny 

Wróbel. Postanowił podpisać aneks na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na 

wymianę sieci wodociągowej do Wilamowej i Starego Paczkowa. Aneks dotyczy przedłużenia 

terminu złożenia dokumentacji o 3 dni. W związku z decyzją SKO w sprawie uchylenia w całości 

zaskarżonych decyzji w sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej przy osiedlu za Gimnazjum, oraz 

umarzającą postępowanie w I instancji, postanowił wystąpić do prokuratora o wniesienie skargi 

do Sądu Administracyjnego na te decyzje. Jest to jedyny tryb odwoławczy. Postanowił ponownie 

ogłosić przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej w Gościcach, cena wywoławcza to 30.000 

zł. + VAT. Na sprzedaż tej działki były już ogłaszane przetargi, ale niestety nie udało się jej 

sprzedać. Postanowiono zwrócić nadpłatę z trzech lat wynikającą z najmu lokalu użytkowego 

 



przy ul. Piastowskiej. Postanowił, aby zlikwidować trzy zbiorniki bezodpływowe zlokalizowane 

przy ul. Daszyńskiego i Bartosza w Paczkowie. Zbiorniki te były własnością komunalną, budynki 

zostały podłączone do kanalizacji miejskiej w związku z tym należało zlikwidować te zbiorniki. 

Wyraził zgodę na wykonanie zmiany aglomeracji Nysa i w związku z tym zostały zabezpieczone 

środki finansowe. Od 1 stycznia 2011 r. zmieniają się przepisy i Gmina Paczków chce wystąpić z 

dwoma miejscowościami z Aglomeracji Nysa i przyłączyć je do Aglomeracji Paczków.  

Poinformował, że w związku z negatywnym zakończeniem przetargu na dzierżawę lokalu przy 

Rynku 36, postanowił ogłosić kolejny przetarg i obniżyć stawkę z 9 zł. na 5 zł. 

Ponadto poinformował, że odbyło się spotkanie z właścicielem Polleny, który zwrócił się z 

podaniem o umorzenie zaległości podatkowych. Właściciel poinformował go, że został podpisany 

kontrakt i będzie produkował proszek pod marką rzeszowskiej firmy. Pozwoli to zwiększyć 

zatrudnienie do 15 osób. Pollena przymierza się poza tym, do podpisania większego kontraktu. Na 

tę chwilę działalność Polleny finansowana jest ze Spółki Mieszko. Ze strony Gminy 

zaproponowano pomoc przy współpracy w ramach szkoleń, czy też staży absolwenckich. W tej 

sprawie Burmistrz jest umówiony na rozmowę z Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 4 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 5. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Paczków na 2010 r. Poinformował, że projekt ten został szczegółowo omówiony na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Ponieważ nie było pytań poddał projekt pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE  
w głosowaniu udział wzięło 15 radnych  

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  
Uchwała nr III/7/2010 została podjęta. 

zał. nr 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 5 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 6. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego 

Programu Współpracy Gminy Paczków z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 23 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2011 rok. Poinformował, że na wspólnym posiedzeniu była 

dyskusja na temat tej uchwały, były wnioski zmieniające treść. Wnioski były dwa z czego jeden 

wniosek uzyskał aprobatę, natomiast drugi wniosek nie został zaakceptowany. Poinformował, że 

 



została zmieniona kolejność zadań priorytetowych w 2011 roku na zgodną z kolejnością 

ustawową: 

„1) pomocy społecznej, w tym pomocy rodzinom i osobom w trudnej sytuacji życiowej oraz 

wyrównywania szans tych rodzin i osób, 

2) ochrony i promocji zdrowia: 

a) prowadzenie działalności profilaktycznej i edukacyjnej w zakresie promocji zdrowia,  

b) podejmowanie działań na rzecz ochrony zdrowia wynikających z rozpoznanych potrzeb 

zdrowotnych mieszkańców gminy, 

c) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów zdrowotnych, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym 

prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci 

uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo – wychowawczych  

i socjoterapeutycznych, 

d) wspieranie działań z zakresu rozwiązywania problemów zdrowotnych w ramach 

zagospodarowania czasu wolnego dzieci i młodzieży, 

e) prowadzenie zajęć promujących zdrowie i zachowania prozdrowotne. 

3) kultury ,sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego: 

a) wspieranie projektów mających na celu popularyzację twórczości miejskich artystów poprzez 

wydawnictwa, wystawy, wieczory autorskie, 

b) wspieranie projektów i przedsięwzięć przygotowujących świadomych odbiorców  

i uczestników kultury wśród wszystkich grup wiekowych oraz stwarzających warunki do 

tworzenia i poznawania kultury, rozwijania pasji, talentów i postaw aktywnych, 

c) wspieranie projektów dotyczących organizacji programów artystycznych, koncertów, festiwali, 

przeglądów, wystaw o zasięgu lokalnym, regionalnym, krajowym  

i międzynarodowym. 

4) wspierania i upowszechniania kultury fizycznej: 

a) wspieranie szkolenia i współzawodnictwa dzieci i młodzieży, 

b) wspieranie współzawodnictwa w różnych dyscyplinach sportowych wśród dorosłych, 

c) wspieranie organizacji i koordynacja imprez sportowo – rekreacyjnych o zasięgu lokalnym,  

ogólnopolskim i międzynarodowym o szczególnym znaczeniu dla rozwoju różnych dyscyplin 

sportowych, 

d) bieżące utrzymywanie gminnej bazy sportowo – rekreacyjnej. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

 



Uchwała nr III/8/2010 została podjęta. 

zał. nr 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt 6 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 7. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2010. Przypomniał, że projekt 

uchwały był również omówiony na wspólnym posiedzeniu. 

Następnie zwrócił się do radnych czy są uwagi, lub pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

przy 15 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr III/9/2010 została podjęta. 

zał. nr 7 

Przewodniczący stwierdził, że punkt 7 obrad został zrealizowany.  

Do pkt 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej Z.K. Michael rozpoczął dyskusję na temat wolnych wniosków i 

spraw różnych. Poinformował, że został opracowany protest w sprawie likwidacji Zamiejscowych 

Centrów Aktywizacji Zawodowej i Wspierania Przedsiębiorczości Powiatowego Urzędu Pracy w 

Nysie oraz Zamiejscowych Oddziałów Komunikacji Starostwa Powiatowego w Nysie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska odczytała treść stanowiska Rady Miejskiej 

w Paczkowie wyrażającego stanowczy protest odnośnie reorganizacji Zamiejscowych Centrów 

Aktywizacji Zawodowej i Wspierania Przedsiębiorczości Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie 

oraz reorganizacji Zamiejscowych Oddziałów Komunikacji Starostwa Powiatowego w Nysie. 

zał. nr 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej Z.K. Michael stwierdził, że tym samym został wykonany 

wniosek Rady. 

Radny P. Tetłak stwierdził, że może najpierw trzeba byłoby wystosować zapytanie czy te 

informacje są prawdziwe, ponieważ protestuje się przeciwko czemuś, czego nie jest Rada pewna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że po tym piśmie, ktoś może Radę poinformować, że 

są to informacje nieprawdziwe. Natomiast były informacje w prasie w „Nowinach Nyskich”, 

która to gazeta reprezentuje wszystko co dzieje się w Powiecie Nyskim, była też informacja na ten 

temat w „Nowej Trybunie Opolskiej”. Rada nie chce, aby spotkało ją to samo co w poprzedniej 

kadencji, gdy o likwidacji Rada dowiedziała się od mieszkańców na tej sali.  

 



Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej J. Soszek przypomniał, że na poprzedniej sesji padło 

zapytanie czy nie dowiedzieć się najpierw czegoś w tym temacie. I Rada postanowiła 

przygotować od razu pismo, a nie występować z zapytaniem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że informacja prasowa jest wystarczającym powodem 

do tego, aby Rada wyraziła zaniepokojenie w tym temacie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska dodała, że jako Prezydium Rady napisali 

wniosek ostrożnie, nie arogancko i jeżeli nie będzie zamiaru likwidacji to Starostwo odpowie na 

to pismo. 

Radny M. Kupczak przypomniał, że na ostatniej sesji zgłaszał podobny problem likwidacji 

Rejonu Energetycznego w Paczkowie. Zadał pytanie czy może liczyć na podobną treść 

interpelacji Rady Miejskiej w stosunku do likwidacji Zakładu Energetycznego, która jest bardzo 

realistyczna. Został wystosowany protest pracowników i mieszkańców Gminy Paczków, ale 

dobrze byłoby aby Rada Miejska oficjalnie wsparła te działania. Pomimo braku zgody społecznej 

czyli związków Zawodowych nadal jest prowadzona reorganizacja i ten termin 1 stycznia 2011 r. 

jest realny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że większość radnych poparła protest w sprawie 

likwidacji Rejonu Energetycznego w Paczkowie. 

Radny M. Kupczak zauważył, że działalność usługowa Firmy Energetycznej jest powszechna i na 

pewno wpłynie na jakość obsługi mieszkańców, na degradację miasta. Przypomniał, że w 

przeszłości były cztery próby likwidacji i jakoś Paczków się uchronił. Może teraz też da się coś 

wywalczyć. 

Burmistrz zauważył, że idea radnego jest słuszna, tylko należy ustalić adresata. Uważa, że należy 

protest skierować do władz Firmy, a do wiadomości Marszałka, Starosty itd. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zadał pytanie kiedy ten pomysł reorganizacji powstał? 

Radny M. Kupczak poinformował, że projekt zmian organizacyjnych jest z datą 24.11.2010 r., a 

9.12.2010 r. miało być podpisane porozumienie, które do dnia dzisiejszego nie zostało podpisane. 

Czyli działano przez zaskoczenie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej zauważyła, że ostatnim razem wszyscy radni podpisali 

protest więc chyba nie będzie problemu, aby wystosować też stanowisko Rady w tej sprawie. 

Radny M. Kupczak przypomniał, że podpisywano listę mieszkańców, a teraz przydałoby się 

stanowisko Rady Miejskiej. 

Radny P. Tetłak zadał pytanie jak na chwilę obecną wygląda zatrudnienie w Pollenie i jakie są 

perspektywy zwiększenia zatrudnienia? 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że w tej sprawie Komisja Budżetu spotka się po 

sesji. Są oficjalne informacje od właściciela na temat tego, że jest zatrudnionych 10 osób i w 

większości są to osoby zatrudnione na czas określony. 

 



Burmistrz dodał, że rozmawiano o perspektywie, która jest zależna od tego czy zostaną w 

styczniu 2011 r. podpisane kontrakty. Na tą chwilę jest 10 etatów. Prezes prosił o pomoc w 

zorganizowaniu 5 stażów absolwenckich, ponieważ te 5 osób w przypadku podpisania kontraktów 

przeszłoby na umowę o pracę ze Spółką. Wszystko jest uzależnione od rozmów jakie Prezes 

przeprowadzi w styczniu i w lutym 2011 r. Na dzień dzisiejszy Pollena produkuje nie pod swoją 

nazwą. Proszek jest rozprowadzany pod cudzą marką. 

Radna J. Kalisz poprosiła, aby na kolejnych posiedzeniach wprowadzić do porządku obrad 

spotkania z pracownikami Urzędu Miejskiego. W pierwszej kolejności z osobą odpowiedzialną za 

realizację zadań związanych z odśnieżaniem, m.in. realizacja warunków umowy z wykonawcą. W 

następnej kolejności z osobą zajmującą się promocją miasta. Prośba, aby pracownik przedstawił 

plan promocji w perspektywie najbliższego roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w sprawie odśnieżania był u pracownika 

odpowiedzialnego za te działania i uzyskał informacje, że np. są ulice, które są ostatniej kategorii 

odśnieżania, ale są też ulice, które wykonawca odśnieża bez pytania koordynatora. 

Burmistrz dodał, że wszystko można zrobić, tylko jest to zależne od pieniędzy. Zeszłej zimy był 

miesiąc gdzie wywożono śnieg z Rynku, ale miesiąc ten kosztował gminę 100 tyś zł. i dlatego 

przystopowano z porządkami. Są kategorie dróg, które w ogóle nie są odśnieżane, bo nie ma na to 

pieniędzy. Na odśnieżanie jest ogłaszany przetarg i nie ma zbyt wielu chętnych. Co roku zgłasza 

się tylko jedna firma MARKBUT. Drogi powiatowe odśnieża p. Szczotka. Panowie ci dyktują 

ceny, które tej zimy są niższe niż poprzedniej zimy. Odśnieżane są też te rzeczy, które nie 

powinny być odśnieżane, bo za wszystkie chodniki w Rynku powinny być obciążane kosztami 

wspólnoty, a gmina odśnieża te chodniki robotami publicznymi. Dobrze byłoby się spotkać i 

dowiedzieć się jak te sprawy wyglądają.  

Radny M. Kupczak dodał do wniosku, że jest potrzeba danej chwili i sytuacji jaka następuje, teraz 

jest sprawa odśnieżania, budowy kanalizacji. Poprosił, aby na kolejnej sesji poruszyć również 

sprawę realizacji kanalizacji. Powinna być reakcja szybka i właściwa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że sesje odbywają się z reguły raz w miesiącu i 

jeżeli są jakieś pilne sprawy to mogą je radni zgłaszać na posiedzeniach Komisji, gdzie również 

można zapraszać osoby kierunkowe w danych dziedzinach, które przyjdą i wytłumaczą dany 

problem. Również sami radni mogą bezpośrednio zasięgać informacji bezpośrednio w 

Wydziałach. W poprzedniej kadencji w sesjach uczestniczyli Naczelnicy Wydziałów, ale 

dezorganizowało to pracę Urzędu. 

Radna B. Gołuszko zadała pytanie na jakim etapie są działania związane z projektem zakładania 

dodatkowych punktów oświetleniowych we wsi Dziewiętlice od starej stacji PKP w stronę 

skrzyżowania i w kierunku przejścia granicznego, gdzie mieszkańcy zgłosili, że takie projekty 

były wykonane i są pozwolenia budowlane? Zadała pytanie czy będzie zakładane oświetlenie we 

 



wsi Unikowice po drugiej stronie rzeki?  Nadmieniła, że są to drogi, którymi dzieci dojeżdżają do 

szkół, a chodzi tutaj przede wszystkim o bezpieczeństwo. 

Radna B. Małochleb zadała pytanie czy Gmina w przyszłym roku przewiduje dofinansowania do 

zmiany systemów ogrzewania, przydomowych oczyszczalni ścieków i do solarów? 

Burmistrz odpowiedział, że odnośnie dodatkowych punktów oświetleniowych to jest wykonany 

projekt i pozwolenie na budowę, natomiast nie wykonano tego ze względu na brak środków. 

Jeżeli chodzi o Unikowice to nie ma projektu, ani pozwolenia gdyż taki wniosek był rozpatrzony 

negatywnie. Od Rady zależy czy planując budżet na 2011 r. będzie wykonane oświetlenie w 

Dziewiętlicach. Jeżeli chodzi o przydomowe oczyszczalnie ścieków i zmiany ogrzewania, to 

program dofinansowań był stosowany jak istniał Gminny Fundusz Ochrony Środowiska, który 

został zlikwidowany ustawą. W przyszłym roku nie przewiduje się takich dofinansowań. Jeżeli 

chodzi o solary to jest program, gdzie pisze się o dofinansowania bezpośrednio do BOŚ-u, ale 

również odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków i zmiany ogrzewania można pisać 

bezpośrednio do BOŚ-u. 

Radny W. Krótkiewicz odniósł się do sprawy oświetlenia w Unikowicach. Poinformował, że nie 

można tam nic zrobić, gdyż są tam słupy drewniane i idą 4 przewody, a jak nie ma 5 przewodów 

to należałoby wykonać cały projekt linii energetycznej. Dopóki przewody i słupy nie zostaną 

wymienione nie można zakładać nowego oświetlenia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że należy z takimi sprawami zwracać się o opinię i 

dopiero po otrzymaniu opinii będzie można sprawę rozpatrywać. Ponadto zauważył, że 

zakładanie nowych punktów oświetleniowych jest kosztowne bo jeden punkt świetlny w 

Paczkowie to koszt około 15 tyś zł. 

Radny M. Kupczak przyznał, że nowy punkt oświetleniowy może tyle kosztować, ale można też 

wykorzystać istniejącą infrastrukturę energetyczną i niektóre lampy można założyć za 800 zł. 

Radny W. Krótkiewicz zauważył, że podobna sytuacja jest we wsi Ujeździec. Założono przewód, 

lampę i nagle jeden z pracowników Zakładu Energetycznego stwierdził, że jest 12 kg. obciążenia 

na słupie i kazał lampę wyłączyć. Chodził i rozmawiał z Dyrektorem, ale są takie, a nie inne 

warunki techniczne i nic nie da się zrobić. 

Radny M. Kupczak stwierdził, że nie może odpowiadać za wszystkich pracowników energetyki, 

ale tę sprawę da się załatwić. Zaproponował, aby Wydział Urzędu przypomniał ten temat. 

Poinformował, że był za założeniem tego oświetlenia. 

Radna B. Gołuszko zadała pytanie czy nie ulegną przedawnieniu pozwolenia na oświetlenie w 

Dziewiętlicach? 

Burmistrz odpowiedział, że nie. 

 



Radna Jolanta Kalisz zadała pytanie jakie są składy komisji doraźnych, bo ta kwestia nie była 

dzisiaj rozstrzygana? Poinformowała, że wieża na ulicy Narutowicza pod wpływem wiatrów sypie 

się i stwarza zagrożenie. 

Burmistrz poinformował, że odnośnie komisji doraźnych to Rada wybiera je do rozwiązania 

konkretnego problemu. Natomiast jeśli chodzi o Komisję Mieszkaniową czy też Komisję 

Profilaktyki Alkoholowej to są one w gestii Burmistrza. Jeżeli chodzi o wieżę Kłodzką to 

wszystko się wiąże z pieniędzmi. Straż z Nysy nie chce użyczyć zwyżki, natomiast założenie 

rusztowania wiąże się z pieniędzmi i jest problem z zabezpieczeniami. Zauważył, że sypie się nie 

tylko ta wieża, ale również inne wieże. Na chwilę obecną wykonuje się tylko remonty na 

wysokość na jaką sięga zwyżka ZUKiM-u. Jest zbijany tynk. Natomiast każda inna większa 

inwestycja jest związana z większymi pieniędzmi. Remont tej wieży jest uwzględniony w 

programie rewitalizacji. 

Sołtys wsi Trzeboszowice poinformowała, że zaplanowano wykonanie lamp we wsi z funduszu 

sołeckiego. Jeden słup znajduje się na posesji prywatnej, natomiast pozostałe przy drodze 

powiatowej. Otrzymano informację, że z funduszu sołeckiego nie można tego oświetlenia 

wykonać, bo na drodze powiatowej nie wolno, na prywatnej posesji też nie wolno. Była 

zdruzgotana gdy dowiedziała się, że tego wykonać nie można. Zadała pytanie co można zrobić 

żeby wykonać te oświetlenie? 

Burmistrz odpowiedział, że to nie są przepisy, które wymyśla Gmina tylko jest obowiązująca 

ustawa. Poinformował, że jeżeli chodzi o prywatną posesję to Gmina nic nie może zrobić. 

Radny M. Kupczak odpowiedział, że w zakresie eksploatacji jak i inwestycji oświetleniowych 

odpowiada samorząd. Czasami niewielkie nakłady można ponieść, aby zadowolić 

zapotrzebowanie społeczeństwa. Jeżeli radni, albo sołtysi złożą wnioski to on przeglądnie je, 

zobaczy jakie są możliwości wykonania i jakie są koszty. W miejscach newralgicznych, 

społecznie uzasadnionych powinny być założone punkty oświetleniowe np. przystanki, 

skrzyżowania, gdzie często są wypadki, ale najpierw musi być złożony wniosek. 

Sołtys wsi Kozielno poinformowała, że od tego jest Komisja Rolna, aby jeździć po wsiach i 

sprawdzać potrzeby, a nie opierać się tylko na sołtysach. 

Radny W. Krótkiewicz przypomniał, że Komisja jeździła po wsiach i zgłaszała potrzeby, ale nie 

na wszystko starczyło pieniędzy. 

Sołtys wsi Unikowice przypomniała, że jakiś czas temu wynikła sprawa, że wsie gdzie nie ma 

świetlic środowiskowych otrzymają pieniądze które będą mogły przeznaczyć dla dzieci. Czy coś 

wiadomo w tej sprawie? 

Radny W. Krótkiewicz przypomniał, że środki Profilaktyki zostały przekazane na wyposażenie 

„Orlika”. 

 



Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska przypomniała, że nauczyciele, którzy 

pracowali w świetlicach środowiskowych zrezygnowali z pracy z uwagi na małe wynagrodzenia. 

W Kamienicy świetlica środowiskowa funkcjonowała bardzo dobrze, bardzo dużo dzieci 

uczęszczało do tej świetlicy. Na koniec roku otrzymano dla 21 osób paczki. Zorganizowano 

„Mikołajki” dla dzieci najbardziej potrzebujących na kwotę 300 zł. Były propozycje, że jeżeli nie 

ma takich nauczycieli to miał być jeden koordynator, ale do tego nie doszło bo nie było chętnych 

nauczycieli do pracy za takie pieniądze. 

Sołtys wsi Ścibórz zadała pytanie kiedy Ścibórz będzie kanalizowany? 

Burmistrz odpowiedział, że dopiero po podłączeniu Ściborza i Frydrychowa do aglomeracji 

Paczków będzie można mówić o kanalizacji. Na chwilę obecną te wsie są w aglomeracji Nysa. Na 

tę chwilę nie ma też projektów na kanalizację Ściborza, Frydrychowa, czy też na inne sołectwa. 

Jest koncepcja, która jest w studium zagospodarowania przestrzennego, ale nie ma na chwilę 

obecną projektów.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję i stwierdził, że punkt 8 obrad został 

zrealizowany.  

Do pkt 9 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Kazimierz 

Michael zamknął III sesję Rady Miejskiej w Paczkowie. 

Sekretarz obrad: 

Eugenia Romańczyk      

         Przewodniczący posiedzenia: 

Protokołowała: 

Alicja Góral Sowa 

 
 
 
 

 


